

WEDNESDAY, June 17, 1970
(9)

The Standing Committee on Procedure and Organization met this day, *in camera*, at 4:27 p.m. The Chairman, Mr. Blair, presided.

Members present: Messrs. Aiken, Blair, Knowles (Winnipeg North Centre), Lambert (Edmonton West), Rondeau and St. Pierre.—(6).

Also present: Mr. Peddle, M.P.

Witnesses: From the Royal Canadian Mounted Police: Assistant Commissioner Charles J. Sweeny, Commanding Officer, "A" Division; Assistant Commissioner J. E. M. Barrette; Superintendent C.A. Lougheed, Officer In Charge Criminal Investigation Branch, "A" Division; and Sub-Inspector J. L. D. Ling, Officer Commanding Protective Sub-Division, "A" Division.

The Committee resumed consideration of the question of security of the galleries of the House of Commons. The Chairman introduced the witnesses. Assistant Commissioner Sweeny made a statement following which he was questioned.

Later, the questioning being completed, the Chairman thanked the witnesses on behalf of the Committee. The witnesses were excused.

The Committee proceeded to consider what form a report to the House might take on the several matters before the Committee. After discussion, it was *agreed* that a draft report to the House would be prepared and circulated to the members of the Committee and that the Chairman of the Committee would arrange to have studies done on certain aspects of one of the matters before the Committee.

At 5:49 p.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

Le greffier du Comité,

Michael B. Kirby,

Clerk of the Committee.

Le MERCREDI 17 juin 1970
(9)

Le Comité permanent de la procédure et de l'organisation se réunit cet après-midi, à huis clos, à 4 h. 27. Le président, M. Blair, occupe le fauteuil.

Députés présents: MM. Aiken, Blair, Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), Lambert (Edmonton-Ouest), Rondeau et St. Pierre.—(6).

Autre député présent: M. Peddle.

Témoins: De la Gendarmerie royale du Canada: Le commissaire adjoint, Charles J. Sweeny, officier commandant de la Division «A»; le commissaire adjoint J. E. M. Barrette; le surintendant C. A. Lougheed, officier chargé du service de la sûreté, Division «A» et le sous-inspecteur J. L. D. Ling, officier commandant de la sous-division de protection, Division «A».

Le Comité reprend l'étude de la question de la sécurité dans les tribunes de la Chambre des communes. Le président présente les témoins. Le commissaire adjoint, M. Sweeny fait une déclaration à la suite de quoi il répond aux questions des députés.

Plus tard, l'interrogatoire terminé, le président remercie les témoins et leur permet de se retirer.

Le Comité étudie ensuite sous quelle forme se fera le rapport à la Chambre au sujet des nombreuses questions dont est saisi le Comité. Après discussion, il est *convenu* qu'un projet de rapport à la Chambre sera préparé et distribué aux membres du Comité et que le président du Comité prendra les mesures nécessaires pour que des études soient faites sur certains aspects d'une des questions devant le Comité.

A 5 h. 49, la séance du Comité est levée jusqu'à nouvelle convocation du président.